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V pátek 9. června se za účasti předsedy 
vlády Bohuslava Sobotky a předsedy 
Komise Jeana-Claudea Junckera usku-
tečnila Pražská konference o obraně 
a bezpečnosti DESCOP. Na Žofíně se 
sešli ministři zahraničí a obrany člen-
ských států, představitelé EU a   NATO 
a zástupci zbrojního průmyslu. Řečníci 
přivítali aktuální návrhy Komise k posí-
lení obrany EU, shodli se na prohlubo-
vání spolupráce EU a NATO a ocenili 
zřízení Evropského obranného fondu. 
Kontext 

Konference DESCOP je součástí procesu 
politické reflexe o dalším rozvoji EU slo-
žené z 27 členských států, kterou lídři EU 
zahájili v září 2016 v Bratislavě 
a potvrdili na březnovém summitu v Římě. 
Jednou z priorit pro budoucnost EU, na 
které se shodli, je posílení obrany a bez-
pečnosti. Cílem konference DESCOP bylo 
zdůraznit důležitost a zvýšit povědomí 
o otázkách souvisejících s bezpečností 
a obranou EU a současně postoupit v dis-
kusi o tom, jak by měly vypadat budoucí 
kroky směřující k posílení evropské spolu-
práce v této oblasti. 
Klíčové body 

Hlavními tématy konference byly posilo-
vání bezpečnostní a obranné spolupráce, 
partnerství a vzájemně se doplňující spo-
lupráce EU s NATO a obranný výzkum a 
vývoj vojenských schopností, včetně Akční-
ho plánu pro evropskou obranu. 
Na úvod vystoupil předseda vlády ČR, 
Bohuslav Sobotka. Ocenil, že jasně za-
zněla podpora myšlence společné obrany 
z různých částí Evropy. Také uvedl, že 
NATO by dál mělo zajišťovat teritoriální 
obranu a EU se má soustředit na mise, 
které stabilizují její okolí. 
Předseda Komise Jean-Claude Juncker 
připomněl, že Unie v bezpečnostních 
otázkách již učinila mnohé, většinou se 
však jednalo o tzv. měkkou sílu – např. 
diplomatický vliv nebo poskytování huma-
nitární a rozvojové pomoci. Nyní je podle 
J.-C. Junckera potřeba posunout se ještě 
dále. Konstatoval, že až 80 procent vý-
dajů na nákupy a 90 procent výdajů na 
výzkum se dělá na národní úrovni bez 
jakékoliv dohody, což je drahé, neúčinné 
a ztěžuje to spolupráci jednotek EU. 
Konference potvrdila, že posilování ev-
ropské obrany není v rozporu se závazky 
v NATO. Podle Rose Gottemoellerové, 
náměstkyně generálního tajemníka NATO, 
silnější EU znamená silnější NATO a silněj-
ší NATO znamená silnější obranu Evropy. 

To, že transatlantické vazby neoslabují, 
podle jejích slov dokládají aktivity NATO 
v Pobaltí, Polsku či Rumunsku, i to, že se 
k nim v nedávné době připojila i Kanada. 
Vysoká představitelka Unie pro zahranič-
ní a bezpečnostní politiku Federica Mo-
gheriniová uvedla, že se EU k prohloube-
ní obranné spolupráce nerozhodla kvůli 
britskému rozhodnutí odejít z Unie nebo 
kvůli vývoji v USA, ale protože Evropa 
sama hlubší spolupráci v obraně potřebu-
je. Podle F. Mogheriniové se o totéž sna-
žili evropští představitelé v minulých de-
sítkách let a nyní by se mohlo podařit 
uspět tam, kde předchozí generace selha-
ly. EU se v minulosti zaměřovala příliš na 
ekonomické a obchodní otázky a nechá-
vala společnou obranu stranou. Nyní ale 
většina občanů Unie žádá větší spolupráci 
v bezpečnostních otázkách. 
Ministr zahraničí Lubomír Zaorálek kon-
statoval, že v současnosti nastala chvíle 
využít mechanismu stálé strukturované 
spolupráce (PESCO), který je zakotven ve 
smlouvách EU. Zároveň dodal, že tento 
nástroj musí zůstat otevřený všem člen-
ských státům. 
Místopředseda Komise Jyrki Katainen 
blíže představil návrh na zřízení Evrop-
ského obranného fondu. Vyzdvihl skuteč-
nost, že Evropský obranný fond zahrnuje 
i prostředky určené na výzkum nových 
obranných technologií. Toto je podle eu-
rokomisaře odpovědného za portfolio 
zaměstnanosti, růstu, inovací a konkuren-
ceschopnosti příležitostí pro malé a střed-
ní podniky. Evropský obranný fond bude 
dle J.  Katainena fondem od členských 
států pro členské státy.  
Komisařka pro vnitřní trh, průmysl, podni-
kání a malé a střední podniky Elžbieta 
Bieńkowska hovořila o programu rozvoje 
obranného průmyslu, v rámci kterého se 
počítá do roku 2020 s celkovými investi-
cemi do obranných kapacit ve výši 
2,5 mld. euro a poté každý rok 1 mld. 
Státy budou moci předkládat návrhy kon-
krétních projektů, které – splní-li kritéria – 
budou spolufinancovány ze společných 
fondů. Na realizaci těchto projektů se 
mají ve zvýšené míře podílet malé 
a střední podniky. Implementace progra-
mu by měla být započata ještě v rámci 
probíhajícího víceletého finančního rámce. 
Předpokládaný další vývoj 
Diskusi o společné obraně povedou lídři 
jednotlivých členských zemí EU ve dnech 
22. a 23. června na setkání Evropské ra-
dy. /M. Bydžovská/ 
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Posilování Společné bezpečnostní a obranné politiky EU > Komise 

Strategický přístup k odolnosti v oblasti vnější bezpečnosti > Komise 

Vysoká představitelka a Komise vydaly dne 7. června 
2017 společné sdělení k otázce budování odolnosti 
(JOIN(2017) 21). Cílem je přejít od hašení krizí ke 
strukturovanějšímu a dlouhodobějšímu přístupu. Hlav-
ní důraz dokument klade na předvídání, prevenci 
a připravenost. 
Kontext 

Společné sdělení má za úkol podpořit státy, společenství 
a jednotlivce v jejich snaze o adaptaci v měnícím se světě 
a ve stále rostoucím počtu dlouhodobých krizí. Jedná se o 
jednu z priorit představených v Globální strategii EU. 
Klíčové body  
Dokument je rozdělen do několika kapitol, z nichž každá 
pokrývá jeden ze základních kamenů fungující strategie: 
(1) Strategický přístup k odolnosti, (2) Implementace stra-
tegického přístupu a  (3) Cesta vpřed – čtyři bloky nutné 

k zavedení strategického přístupu k odolnosti do vnější 
činnosti EU.  
EU musí rozšířit asistenci partnerským zemím. Je potřeba 
pokračovat v podpoře domácích snah partnerských zemí, 
aby se staly více odolnými, a zároveň zvětšit politickou, 
rozvojovou a humanitární podporu. To zahrnuje inklusivní 
a participační společnosti zmírňující dlouhodobé krize a 
předcházející násilné konflikty. V potaz je nutné brát i 
potřeby vysídlených osob. 
Politický dialog a bilaterální iniciativy jsou důležitou 
součástí řešení problému. EU těží ze svojí zkušenosti 
v oblasti řešení komplexních domácích výzev. Příkladem 
může být důraz na energetickou bezpečnost, klimatickou 
adaptaci, hospodářská a sociální politika či hledání řešení 
globálních zdravotních rizik.  
/Pokračování na s. 3/ 

Komise dne 7. června 2017 vydala několik důležitých 
dokumentů týkajících se posilování bezpečnostní 
a obranné politiky. Prvním z nich je diskusní dokument 
představující různé scénáře, jak by bylo možné reago-
vat na vzrůstající hrozby, jimž Evropa čelí v oblasti 
bezpečnosti a obrany (KOM(2017) 315). Druhým je 
pak sdělení o zřízení Evropského obranného fondu, 
včetně legislativního návrhu Komise (KOM(2017) 294 
a 295). 

Kontext 

Vedoucí představitelé EU se dne 9. června sešli v Praze, 
aby diskutovali o tom, jak využít potenciálu Smluv pro 
posílení spolupráce v oblasti obrany. Komise do této dis-
kuse a také do širší celounijní diskuse o obraně přispěla 
třemi možnými scénáři pro budoucnost evropské obrany. 
Klíčové body 

V návaznosti na bílou knihu Komise o budoucnosti Evropy 
představil zveřejněný diskusní dokument různé scénáře, 
jak by bylo možné reagovat na vzrůstající hrozby, jimž 
Evropa čelí v oblasti bezpečnosti a obrany, a jak do roku 
2025 posílit vlastní schopnosti Evropy v oblasti obrany. 
Tato diskuse bude významným příspěvkem při rozhodo-
vání o tom, jak může Unie zlepšit ochranu a bezpečnost 
evropských občanů, což je jednou z priorit Junckerovy 
Komise.  

Podle scénáře „bezpečnostní a obranná spolupráce“ by 
členské státy nadále rozhodovaly o potřebách v oblasti 
bezpečnostní a obranné spolupráce na dobrovolném zá-
kladě a případ od případu, zatímco EU by nadále toto 
vnitrostátní úsilí doplňovala. Podle ambicióznějšího scéná-
ře „sdílená bezpečnost a obrana“ by členské státy sdíle-
ly určité finanční a operační prostředky pro zvýšení soli-
darity v oblasti obrany. EU by rovněž hrála aktivnější roli 
při ochraně Evropy uvnitř jejích hranic i mimo ně. Nejam-
bicióznější scénář „společná bezpečnost a obrana“ 
předpokládá postupné vymezení společné obranné politi-
ky Unie, jejímž výsledkem by byla společná obrana vy-
cházející z článku 42 Smlouvy o EU. Stávající ustanovení 
umožňuje skupině členských států, aby posunuly evropskou 
obranu na další úroveň.  
Diskusní dokument doplňují konkrétní návrhy na zřízení 
nového Evropského obranného fondu. Tento fond bude 

koordinovat, doplňovat a posilovat investice jednotlivých 
států do obranného výzkumu, vývoje prototypů a nákupů 
obranného materiálu a technologií.  
Evropský obranný fond má dvě složky – výzkumnou 
a vývojově-akviziční. V rámci výzkumné složky EU letos 
poprvé nabídne granty na kooperativní výzkum inovativ-
ních obranných technologií a produktů, financované plně 
a přímo z rozpočtu EU. Projekty způsobilé pro financování 
EU se zaměří na prioritní oblasti, na nichž se členské státy 
dříve dohodly a mezi něž by mohly typicky patřit elektro-
nika, metamateriály, šifrovací software nebo robotika.  
V rámci vývoje a akvizic fond vytvoří pro členské státy 
pobídky ke spolupráci na společném vývoji a akvizicích 
obranného materiálu a technologií prostřednictvím spolufi-
nancování z rozpočtu EU a praktické podpory ze strany 
Komise. Členské státy mohou například společně investo-
vat do vývoje technologií bezpilotních prostředků nebo 
satelitní komunikace, nebo hromadně pořizovat vrtulníky, 
aby snížily náklady. Způsobilé budou pouze kooperativní 
projekty a určitá část celkového rozpočtu bude vyčleněna 
na projekty s přeshraniční účastí malých a středních podni-
ků.  
Východiska pozice ČR 

V pátek 9. června se pod záštitou předsedy vlády Bo-
huslava Sobotky a předsedy Komise Jean-Claude Juncke-
ra uskutečnila Pražská konference o obraně a bezpečnosti 
DESCOP. Již to ukazuje, jak velkou prioritu otázce bez-
pečnosti a obrany vláda ČR přikládá.  
Konference potvrdila názor vlády, že posilování evropské 
obrany není v rozporu se závazky v NATO, je i nadále 
postaveno na mezivládním základě a na jeho podobě se 
musejí shodnout všechny členské státy EU. Vláda ČR je 
také plně připravena se plně zapojit do aktivit spojených 
s Evropským obranným fondem. 
Předpokládaný další vývoj 
Na konferenci DESCOP naváže za dva týdny Evropská 
rada, která se i na základě pražské diskuse bude zabý-
vat prohlubováním spolupráce EU v obraně a bezpečnosti 
a dokumenty Komise.  

/M. Nemkyová/ 
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EU musí také dbát na co nejužší propojení externích 
a interních politik – její bezpečnost závisí nejen na vlastní 
odolnosti Unie, ale i na odolnosti sousedských zemí. Proto 
musíme neustále posilovat naše schopnosti v oblasti hyb-
ridních hrozeb, kybernetické bezpečnosti, bezpečnosti 
kritické infrastruktury a násilného extremismu. Významný 
bod v této oblasti představuje boj proti dezinformačním 
kampaním a práce East StratCom týmu v rámci Evropské 
služby pro vnější činnost. 
Evropská unie a její členské státy jsou cílem mnoha tlaků, 
jejichž čelení vyžaduje úzkou spolupráci s podobně posti-
ženými partnery, kteří jsou vůči takovým výzvám často 
zranitelnější. Tato spolupráce však musí být doplněna o 
kvalitní práci doma uvnitř hranic EU.  

Východiska pozice ČR 

Vláda ČR iniciativy vysoké představitelky a Komise 
v oblasti odolnosti podporuje. Vítá zejména zaměření na 
hybridní hrozby. Důležitá je pro vládu synergie 
s aktivitami NATO a podporu má i zvolenému geografic-
ké zaměření na sousedské země na východě a jihu. Nová 
koncepce odolnosti povyšuje komplexní přístup na vyšší 
úroveň.  
Předpokládaný další vývoj 
Vysoká představitelka má zprávu ke strategii představit 
během června ministrům zahraničí na Radě pro zahraniční 
věci a hlavám státu a vlád na Evropské radě.  
/M. Nemkyová/ 

Doporučení Národního konventu k společné evropské obraně > ČR a EU 

Národní konvent o Evropské unii vydal ve středu 7. 
června doporučení vzniklá na základě kulatého stolu 
z 19. května, jehož předmětem byly otázky spojené s 
tématem budoucího směřování Společné bezpečnostní 
a obranné politiky EU. Doporučení vznikla ve spolu-
práci s obsahovým garantem kulatého stolu, Fakultou 
sociálních věd Univerzity Karlovy.  
Kontext 

Účastníci Národního konventu o EU věnovali pozornost 
zejména otázce férovosti evropského obranného trhu a 
možnostem českého obranného průmyslu. Shodli se na 
tom, že stát neplní svoji klíčovou roli systémového koordi-
nátora. Je podle nich nutné nalézt politickou shodu, aby 
se situace neměnila po každých volbách. V diskusi také 
zaznělo přesvědčení o pozitivním vývoji v oblasti instituci-
onálních inovací v rámci Rady. Evropská unie sice teoretic-
ky může využívat velitelské struktury NATO, ty jsou ovšem 
značně přetíženy. Nový plánovací útvar v rámci Vojen-
ského štábu EU proto není možné označit jako duplikaci 
stávajících aliančních institucí. 
Klíčové body 

Národní konvent o EU na základě proběhlé diskuze vydal 
následujících osm doporučení. Česká republika by měla 
podporovat nové iniciativy zvyšující obranou autonomii 
Evropské unie podporovat pod podmínkou, že budou 
komplementární s rozvojem obranných kapacit NATO, 
resp. budou odrážet koncept tzv. jednoho souboru sil 
(single set of forces). Přítomní se dále shodli, že Česká 
republika by měla prosazovat inkluzivní podobu stálé 
strukturované spolupráce a měla by se na ní aktivně 
podílet. Inkluzivní podoba zastřešující spolupráci v men-
ších skupinách odpovídá aktuálním snahám ČR o budování 
spolupráce s visegrádskými státy i Německem.  
Účastníci kulatého stolu dále doporučují, aby Česká re-
publika na základě široké politické dohody zvážila obno-

vení Národního úřadu pro vyzbrojování, který by defi-
noval potřeby všech ozbrojených složek České republiky 
a sloužil jako systémový integrátor pro nákup obranného 
materiálu i pro obranný výzkum a vývoj. Dále by měla 
Česká republika zmapovat současný stav obranného 
průmyslu v České republice a na základě těchto znalostí 
definovat, co bude ČR nakupovat tzv. ze skladů (off-the-
shelf), co bude přímo zadávat českým výrobcům a co bu-
de vyvíjet a pořizovat ve spolupráci s ostatními členskými 
státy.  
Česká republika by měla investovat do lidských zdrojů 
a vyškolit dostatečný počet projektových manažerů pro 
řízení velkých projektů výzkumu a vývoje. Národní kon-
vent o EU doporučuje, aby Česká republika zapojila ci-
vilní univerzity do obranného výzkumu a vývoje a bu-
dovala spolupráci na půdorysu stát-průmysl-univerzity.  

V rámci legislativního prostředí by měla Česká republika 
přehodnotit zákon 130/2002 Sb., který nevyhovuje sou-
časným potřebám obranného výzkumu a vývoje, přede-
vším v jeho mezinárodní a evropské podobě. Výše navr-
žená doporučení by měla vést k zapojení České republi-
ky (státu, univerzit i obranného průmyslu) do projektů fi-
nancovaných Evropským obranným fondem. Jedná se 
o příležitost, jak financovat reálné schopnosti, vyvíjené za 
účasti českých subjektů.  
Předpokládaný další vývoj 
Doporučení Národního konventu o EU budou předložena 
vládě České republiky a dalším tvůrcům české evropské 
politiky. Video z kulatého stolu můžete zhlédnout na profi-
lu Euroskop na portálu YouTube. Úplné znění doporučení 
naleznete na našich webových stránkách 
www.narodnikonvent.eu, twitterovém profilu @KonventEU 
nebo facebookové stránce Národní konventu o EU.  
/J. Míča/ 

Výsledky Rady pro spravedlnost a vnitřní věci > Rada 

Ve dnech 8. a 9. června 2017 se v Lucemburku usku-
tečnilo zasedání Rady pro spravedlnost a vnitřní věci. 
V části vnitřní věci zastupoval ČR první náměstek mi-
nistra vnitra pro řízení sekce vnitřní bezpečnosti Jiří 
Nováček, v části spravedlnost reprezentovala ČR dele-
gace Ministerstva spravedlnosti vedená náměstek Pe-
trem Jägrem. 
 

 

Klíčové body 

Ministři spravedlnosti 20 členských zemí, včetně ČR, přijali 
obecný přístup k návrhu zřízení Úřadu evropského veřej-
ného žalobce (EPPO) v režimu posílené spolupráce. Ná-
vrh nyní bude postoupen Evropskému parlamentu 
k vyslovení souhlasu s ustanovením Úřadu v režimu posíle-
né spolupráce.  
/Pokračování na s. 4/ 
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Předpokládá se, že nařízení bude přijato s konečnou 
platností v říjnu  na Radě tak, aby úřad začal fungovat 
v roce 2020. Spolu s obecným přístupem ministři přijali 
rovněž dvě deklarace. Kromě potvrzení, že zvolená for-
ma financování posílené spolupráce ze společného roz-
počtu EU zakládající úpravu příspěvků neúčastnících se 
států nezakládá precedent pro budoucí projekty posílené 
spolupráce, ministři v druhé deklaraci vyzvali Komisi, aby 
se nadále zabývala nalezením vhodného modu spoluprá-
ce EPPO s neúčastnícími se členskými státy. K deklaraci 
o financování EPPO se připojila rovněž Komise. 
Ministři rovněž přijali obecný přístup ke směrnici o boji 
proti praní špinavých peněz prostředky trestního práva, 
nařízení o ochraně fyzických osob v souvislosti se zpraco-
váním osobních údajů orgány, úřady, institucemi 
a agenturami Unie a o volném pohybu těchto údajů, 
a směrnici o jistých aspektech smluv dodání digitálního 
obsahu, u níž však řada států včetně ČR litovala nedosa-
žení zamýšlené plné harmonizace a lze tedy očekávat, že 
vyjednávání v rámci trialogu bude obtížné. 
Kromě výše uvedených témat ministři poskytli také politic-
ká vodítka pro další práce na návrhu směrnice o rámcích 
pro preventivní restrukturalizaci, druhé šanci a opatře-
ních ke zvýšení účinnosti postupů restrukturalizace, insol-
vence a přepracování nařízení Brusel IIa. Na obědě pak 
prodiskutovali poslední vývoj u boje proti nenávistným 
projevům online a spolupráce s velkými IT společnosti.  
Co se týče zlepšení trestní justice v kyberprostoru, Komi-
se představila nelegislativní i možné legislativní návrhy 
dalších aktivit na unijní úrovni. Jak praktická řešení usnad-
ňující přístup k elektronickým důkazům (vytvoření sítě kon-
taktních bodů v každém státě pro styk s dotčenými privát-
ními firmami, elektronická verze Evropského vyšetřovacího 
příkazu, dohoda o výměně s USA, atd.), tak i případný 
legislativní záměr byly ze strany členských států vítány. 
Komise přislíbila, že legislativní návrh předložení na za-
čátku roku 2018. 
V části Vnitřní věci se podařilo schválit obecný přístup 
k návrhu nařízení o Evropském systému pro cestovní infor-
mace a povolení (ETIAS). Rada současně vzala na vědo-
mí výhrady Norska, Islandu, Švýcarska a Lichtenštejnska 
k dosud nevyjasněným finančním dopadům ETIAS na při-
družené státy. Nařízení by (v závislosti na rychlosti trialo-
gů) mělo být přijato do konce roku 2017 s cílem zprovoz-
nění ETIAS do roku 2020. 
Následně proběhla politická debata k legislativnímu ba-
líčku o reformě Schengenského informačního systému 
(SIS), zaměřená na tři témata: (1) vkládání preventivních 
záznamů o dětech, kterým hrozí únos / u nichž je nebez-
pečí zmizení (jednomyslná podpora); (2) pořizování zá-

znamů o tzv. vyšetřovacích kontrolách v rámci boje proti 
terorismu a závažné trestné činnosti (podpora většiny 
členských států); (3) prozkoumání využití SIS ve vztahu 
k dalším nástrojům v oblasti justiční spolupráce v trestních 
věcech (podpora několika členských států).  
Ministři vnitra dále vyhodnotili aktuální situaci v oblasti 
migrace. Zatímco ve východním Středomoří je situace re-
lativně stabilní, centrální Středomoří se potýká s dalším 
nárůstem přílivu migrantů. Rada podpořila pokračování 
implementace Maltské deklarace a spolupráce s Libyí. EU 
se bude muset nově zaměřit na zabránění dovozu plavi-
del pro převaděče do Libye. Členské státy podpořily ak-
tivní spolupráci i s dalšími tranzitními africkými zeměmi. 
Komise vyzvala k zintenzivnění úsilí v oblasti relokací s tím, 
že všichni způsobilí žadatelé v Řecku a Itálii musí být relo-
kováni. Komise apelovala na solidaritu všech členských 
států, již není prostor pro výmluvy. 
Pracovní oběd ministrů vnitra byl věnován problematice 
boje proti terorismu a radikalismu. Za účasti protiteroris-
tického koordinátora zhodnotili ministři aktuální situaci 
a implementaci přijatých protiteroristických opatření. Ra-
da rovněž vyhodnotila implementaci opatření ke zlepšení 
návratové politiky; ministři ocenili, že byly schváleny zá-
věry Rady o zefektivnění navracení a zpětného přebírání 
neoprávněně pobývajících osob. 
V rámci legislativní rozpravy vzala Rada na vědomí 
zprávu o pokroku při vyjednávání reformy společného 
evropského azylového systému (SEAS). Ambiciózním 
cílem maltského předsednictví je dosažení částečného 
obecného přístupu u návrhů kvalifikačního nařízení 
a nařízení, kterým se zřizuje přesídlovací rámec EU, do 
konce června.     
Závěrem představilo Estonsko priority svého nadcházející-
ho předsednictví, jimiž jsou řešení migrační krize, pokračo-
vání jednání o reformě azylového systému, modré karty, 
Schengen, boj proti terorismu a radikalizaci, interoperabi-
lita a IT systémy (EES, ETIAS, SIS, PNR). 
Východiska pozice ČR 

V části Spravedlnost delegace ČR podpořila přijetí všech 
obecných přístupů (v případě směrnice o digitálním obsa-
hu však s výhradou), stejně jako obě deklarace u EPPO. 
V části Vnitřní věci delegace ČR nevystoupila k žádnému 
bodu. 

Předpokládaný další vývoj 
Ministři spravedlnosti a vnitřních věcí se setkají neformálně 
již v červenci při příležitosti zahájení estonského předsed-
nictví Rady. Příští řádné zasedání Rady pro spravedlnost 
a vnitřní věci pak proběhne v říjnu 2017 v Lucemburku.  

/ V. Bernas, M. Ročejdlová/ 

Výsledky neformálního setkání ministrů pro kohezi > Rada 

Ve dnech 8.-9. června proběhlo neformální jednání 
ministrů odpovědných za politiku soudržnosti. Hlav-
ním tématem diskuze byla Politika soudržnosti po roce 
2020: přibližování politiky občanům EU. Delegaci ČR 
vedla náměstkyně ministryně pro místní rozvoj Olga 
Letáčková. 
Klíčové body 

V rámci diskuze k podobě politiky soudržnosti po roce 
2020 maltské předsednictví připravilo k projednání pět 
možných scénářů vývoje: (1) udržet a zlepšit, (2) zachovat 
a podpořit, (3) prioritizovat a zlepšit, (4) obnovit a re-

startovat a (5) snížit počet priorit. Tyto scénáře byly navr-
ženy ve světle dvou hlavních témat: diferencovaný přístup 
a zachování politiky soudržnosti pro všechny regiony.  
Delegace se shodly na tom, že politika soudržnosti je dů-
ležitou investiční politikou EU a jako taková by měla být 
zachována i po roce 2020, a to pro všechny regiony, při-
čemž zvláštní pozornost by i nadále měla být věnována 
těm méně rozvinutým.  Jedná se o politiku, které přispívá 
nejen ke zvyšování konvergence mezi regiony, ale také 
k posílení evropské integrace a přibližování projektu Ev-
ropské unie občanům.  /Pokračování na s. 5/ 



Týden v EU— 5. až 11. června 2017  5 

 

Výsledky Rady pro dopravu, telekomunikace a energetiku > Rada 

Je však nutné zaměřit se na zjednodušení legislativního 
a metodického rámce této politiky. Diskutovány byly na-
příklad možnosti aplikace jednoho souboru pravidel, jed-
notného auditního přístup či posílení důvěru mezi evrop-
skými a národními institucemi, a to zejména s ohledem na 
větší roli národních orgánů.  
Účastníci se také diskutovali aplikaci diferencovaného 
přístupu, který má potenciál pro snížení míry administra-
tivního zatížení. Je ovšem nutné nalézt vhodná kritéria pro 
jeho aplikaci, aby se nestal dělítkem členských států do 
různých kategorií. 
V závěru komisařka pro regionální rozvoj Corina Cretuo-
vá prezentovala akční plán pro komunikaci s cílem zvi-
ditelnit výsledky dosažená v rámci politiky soudržnosti. 
Východiska pozice ČR 

Vláda ČR dlouhodobě usiluje o stabilní, silnou a členskými 
státy podporovanou politiku soudržnosti zaměřenou jak 
na vyrovnávání disparit mezi regiony EU, tak umožňující 
rozumnou flexibilní reakci na nenadálé světové a unijní 
výzvy. Tato politika by měla být schopna řešit lokální 
potřeby územních celků a států, systémové a strukturální 
změny v členských státech a EU a umožnit programovou 

reakci na nenadálé výzvy, vždy s ohledem na celek a na 
zvolené strategie. 
Při nastavování implementace se musí brát v první řadě 
ohled na příjemce tak, aby se podporovalo dobré jméno 
EU a Evropských strukturálních a investičních fondů. Zkva-
litňování systému správy veřejných prostředků by proto 
mělo být i nadále jednou z priorit připravované imple-
mentace politiky soudržnosti. 
Předpokládaný další vývoj 
Dne 14. června 2017 se uskuteční návazné setkání minis-
trů odpovědných za politiku soudržnosti zemí V4, Bulhar-
ska, Chorvatska, Rumunska a Slovinska, kde bude stěžej-
ním tématem jednak budoucí podoba politiky soudržnosti 
v kontextu blížících se jednání o víceletém finančním rámci 
po roce 2020 a jednak budoucnost vnitřního trhu v kon-
textu diskuse o podobě EU a scénářů prezentovaných 
v Bílé knize o budoucnosti Evropy, ale i o změnách na 
vnitřním trhu, které přinese Brexit. Neformální jednání mi-
nistrů umožnilo diskuzi na politické úrovni před 7. kohez-
ním fórem, které se uskuteční 26. - 27. června v Bruselu.  

/S. Máčalová/ 

Ve dnech 8. a 9. června se v Lucemburku uskutečnilo 
zasedání Rady pro dopravu, telekomunikace a energe-
tiku ve formacích pro dopravu a telekomunikace. Dele-
gaci ČR v části pro dopravu vedl ministr dopravy Dan 
Ťok. Druhý den delegaci vedl náměstek ministra prů-
myslu a obchodu Marek Ondroušek.  
Klíčové body 

Část věnovaná dopravě začala přijetím obecného přístu-
pu k návrhu směrnice o výchozí kvalifikaci a školení řidi-
čů. Následovalo přijetí závěrů Rady o zlepšení bezpeč-
nosti silničního provozu a  o prioritách pro politiku EU 
v oblasti námořní dopravy.  
Komise poté uvedla balíček mobility v silniční dopravě, 
který byl vydán 31. května. V duchu dosavadního vývoje 
ohledně představ jednotlivých zemí o obsahu balíčku mo-
bility se nesla i diskuze v rámci Rady. ČR se připojila 
k písemnému prohlášení států střední a východní Evropy 
zaměřeném na legislativní úpravu vysílání pracovníků v 
silniční dopravě. Ministři zemí tzv. Road Alliance vydali 
před Radou tiskové prohlášení, v němž poukazují na ne-
kalé praktiky na vnitřním trhu v dopravě a vyzývají 
k naplnění principu „stejná mzda na stejném místě“.  
Tématem pracovního oběda ministrů byly pokračující prá-
ce Mezinárodní námořní organizace směřující k přijetí 
ambiciózní strategie ke snížení emisí skleníkových ply-
nů z lodí v roce 2018.  

Po přestávce předsednictví přiblížilo aktuální stav projed-
návání návrhu směrnice o uznávání kvalifikací ve vnitro-
zemské plavbě a shrnulo aktuální vývoj v projednávání 
návrhu nařízení o společných pravidlech v oblasti civilního 
letectví a o zřízení Agentury Evropské unie pro bezpeč-
nost letectví. V projednávání návrhu bude pokračovat 
estonské předsednictví. 
Komise prezentovala návrh balíčku v letecké dopravě 
„Otevřená a propojená Evropa“, který vydala v den jed-
nání Rady. Vlajkovou lodí balíčku je návrh nařízení o za-
jištění hospodářské soutěže v letecké dopravě, které na-
hradí nařízení č. 868/2004. Několik delegací u nového 
návrhu vyjádřilo obavu z možného protekcionismu a sní-
žení konektivity v Evropě.   

V rámci bodů „Různé“ informoval německý ministr ostatní 
kolegy o plánovaném druhém dialogu na vysoké úrovni 
k automatizovanému a propojenému silničnímu provozu, 
který se uskuteční 14. a 15. září ve Frankfurtu. Dále Komi-
se informovala o bezpečnosti letecké dopravy se zaměře-
ním na problematiku velkých elektronických zařízení 
v příručních zavazadlech. Nizozemsko v bodu k sociálním 
aspektům v leteckém odvětví zdůraznilo důležitost vhod-
ných sociálních podmínek osob zaměstnaných v tomto sek-
toru a švédská delegace v návaznosti na nedávný teroris-
tický útok přednesla informaci o ochraně proti teroristic-
kým činům v silniční dopravě ve své zemi. Lucemburská 
delegace v závěru zasedání poskytla informace o vznika-
jící cyklistické strategii EU a o systému řízení železničního 
provozu ERTMS a evropského vlakového zabezpečovací-
ho systému ETCS. 
Páteční jednání Rady ve formaci ministrů pro telekomuni-
kace začalo politickou diskuzí ministrů k revizi regulačního 
rámce pro elektronické komunikace. Rada vzala na vědo-
mí zprávu o pokroku. Zpráva o pokroku byla rovněž při-
jata k nařízení o tzv. ePrivacy. Dále byl přijat obecný 
přístup k návrhu nařízení o službách přeshraničního dodá-
vání balíků.  
V rámci bodů „Různé“ předsedající informovala o aktuál-
ním stavu návrhu nařízení o WiFi4EU a o nařízení o pravi-
dlech pro velkoobchodní roamingové trhy. Toto nařízení 
se v praxi projeví od 15. června. Místopředseda Komise 
Andrus Ansip informoval delegace o pokroku v implemen-
taci Strategie pro jednotný digitální trh, revizi strategie 
kybernetické bezpečnosti a o zprávě o digitálním pokroku 
v Evropě. V závěru jednání nadcházející estonské před-
sednictví seznámilo delegace se svým programem na ná-
sledujících 6 měsíců. 
Východiska pozice ČR  
Delegace ČR v diskuzi k balíčku mobility vyjádřila znepo-
kojení nad vybranými návrhy balíčku, zejména nad apli-
kací směrnice o vysílání pracovníků nad dopravu. Návrhy, 
které ČR dříve prezentovala Komisi, zde nebyly zohled-
něny.  
/Pokračování na s. 6/ 
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I přes to je však vláda ČR připravena o návrzích vyjed-
návat a sehrát aktivní roli při hledání řešení, která zlepší 
fungování vnitřního trhu v dopravě i sociální podmínky 
pro řidiče.  
V rámci svého vystoupení k revizi regulačního rámce pro 
elektronické komunikace delegace ČR ocenila důležitost 
stabilního legislativního rámce pro podporu investic, ne 
však uplatňování sankcí, které by mohly mít pro investory 
odrazující účinek. Vláda také nepodporuje transformaci 
dnes dobře fungujícího sdružení BEREC v agenturu EU. 

Předpokládaný další vývoj 
Dne 17. a 18. července se v Tallinu uskuteční neformální 
zasedání Rady pro telekomunikace. Neformální jednání 
ministrů pro dopravu je plánováno rovněž v Tallinu na 20. 
– 21. září. Následující formální zasedání Rady ve forma-
cích pro dopravu a telekomunikace proběhne 4. a 5. pro-
since v Bruselu.  

/ M. Wernerová / 

Dvojí zdanění v EU > Evropský parlament 

Hospodářský a měnový výbor (ECON) přijal na své 
schůzi ve čtvrtek 8. června zprávu k návrhu směrnice 
Rady o mechanismech řešení sporů týkajících se dvojí-
ho zdanění v Evropské unii. Poslanci návrh Komise 
podpořili a schválili také několik pozměňovacích ná-
vrhů. 
Kontext 

Komise předložila návrh směrnice v říjnu loňského roku 
jako součást programu reforem, jehož cílem je vybudová-
ní integrovanějšího a spravedlivějšího vnitřního trhu a 
v oblasti zdanění spravedlivějšího a efektivnějšího systé-
mu daně z příjmů právnických osob. Evropský parlament 
se otázkou dvojího zdanění zabýval již v listopadu 2015, 
kdy ve svém usnesení vyjádřil, že úmluva o arbitráži by 
měla být nahrazena mechanismem EU pro řešení sporů, 
který obsahuje účinnější postupy pro dosažení vzájemné 
dohody. Kromě toho EP ve svém usnesení z července 
2016 zdůraznil, že vytvoření jasného časového rámce pro 
postupy řešení sporů je klíčovým prvkem pro posílení účin-
nosti těchto systémů. 
Klíčové body 

Dvojí zdanění je jedním z hlavních problémů, s nimiž se 
podniky vyvíjející přeshraniční činnost v současnosti potý-
kají. Určité mechanismy umožňující řešení sporů spojených 
s dvojím zdaněním již existují. Jedná se o řízení vedoucí 
ke vzájemné dohodě, které stanoví úmluvy o zamezení 
dvojího zdanění, jichž jsou členské státy signatáři, jakož i 
unijní úmluva o arbitráži, tj. úmluva o zamezení dvojího 
zdanění v souvislosti s úpravou zisků sdružených podniků. 
Cílem navrhované směrnice, která vychází ze stávajících 
ustanovení, která v této oblasti politiky již platí, je rozšířit 
oblast působnosti a namísto zavádění nových postupů a 
mechanismů zlepšit ty, které jsou již zavedené. Daňoví 
poplatníci získají právo na to, aby při splnění určitých 
kritérií mohli vyžadovat zavedení mechanismů řešení spo-
rů, budou lépe informováni o daném postupu a budou mít 
jistotu, že členské státy musí dospět k závazným výsled-
kům. 

Rozsah působnosti mechanismů řešení sporů tato směrnice 
rozšiřuje na všechny přeshraniční situace, kdy dochází k 
dvojímu zdanění příjmů z podnikatelské činnosti. Navrho-
vaná směrnice výslovně stanoví závaznost výsledku pro 
členské státy a jasně vymezenou časovou lhůtu. Výbor 
ECON se ve své zprávě vyslovil pro striktnější lhůty a také 
pro to, aby daňovým poplatníkům nebyly ukládány sank-
ce do doby, než bude v téže věci přijato rozhodnutí 
v rámci řízení vedoucího k vzájemné dohodě nebo řízení 
pro řešení sporů. Urychlení procesních kroků poslanci navr-
hují také proto, že vnitrostátní orgány často nemají moti-
vaci jednat rychle a řešit spory týkající se dvojího zdaně-
ní. Například o uznání a přípustnosti stížnosti daňového 
poplatníka by orgány dotčených členských států měly roz-
hodnout ve lhůtě tří měsíců, namísto Komisí navrhovaných 
šesti měsíců. V případě uznání stížnosti by pak podle po-
slanců měly příslušné orgány v rámci řízení vedoucího 
k vzájemné dohodě vyvinout snahu o zamezení dvojího 
zdanění nikoliv do dvou let ale do osmnácti měsíců od 
posledního oznámení o uznání. 
V současnosti existuje zhruba 900 sporů týkajících se dvo-
jího zdanění v EU a jedná se v nich o 10, 5 miliardy Eur. 

Východiska pozice ČR 

Vláda ČR vítá úsilí Komise směřující ke zlepšení právní 
jistoty daňových poplatníků, mimo jiné i formou lepší do-
sažitelnosti a zrychlení procesů vedoucích k vyloučení me-
zinárodního dvojího zdanění. Vláda by však uvítala, aby 
pravidla navrhovaná Komisí, směřující k závazné a povin-
né akceptaci rozhodnutí arbitrážních orgánů, neměla 
právní formu směrnice Rady EU, ale formu doporučení. 
Předpokládaný další vývoj 
EP se zprávou k návrhu nařízení bude zabývat na svém 
červencovém plenárním zasedání v úterý 4. července. Pro-
tože se jedná o postup konzultace, Rada není z právního 
hlediska povinna řídit se stanovisky EP.  
/A. Kuchařová/ 

Agenda Rady pro zaměstnanost a soc. politiku, 15.–16. června > Informace 

Zaměstnanost a sociální politika 

Mladí. Rada přijme návrh závěrů ke zvláštní zprávě Ev-
ropského účetního dvora nazvané „Nezaměstnanost mla-
dých - změnily ji politiky EU? Hodnocení Záruky pro mla-
dé a Iniciativy na podporu zaměstnanosti mladých". 
Zvyšování atraktivity práce. Rada přijme závěrů Rady o 
strategiích ke zvyšování atraktivity práce.  
Vysílání pracovníků. Zajímavou diskusi lze v rámci jed-
nání Rady očekávat o návrhu revize směrnice o vysílání 
pracovníků, o kterém nakonec podá předsednictví zprávu 
o pokroku namísto pokusu o přijetí obecného přístupu.  

Požadavky na přístupnost. Předsednictví podá zprávu 
o pokroku k návrhu směrnice o sbližování právních 
a správních předpisů členských států týkajících se poža-
davků na přístupnost u výrobků a služeb. 
Evropský semestr. Politická debata ministrů by měla být 
v rámci jednání Rady vedena na téma evropského se-
mestru 2017.  

Další agenda. Předsednictví podá zprávu k návrhu revize 
nařízení o koordinaci systémů sociálního zabezpečení, 
k návrhu směrnice o zlepšení genderové vyváženosti mezi 
členy řídících a dozorčích orgánů /Pokračování na s. 7/ 
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společností kotovaných na burzách a k návrhu směrnice 
Rady, kterou se zavádí zásada rovného zacházení s 
osobami bez ohledu na jejich náboženství nebo víru, 
zdravotní postižení, věk nebo sexuální orientaci. Na jed-
nání Rady by také měl být  přijat obecný přístup k návr-
hu revize směrnice o ochraně zaměstnanců před riziky 
spojenými s expozicí karcinogenům nebo mutagenům při 
práci.  U pracovního oběda povedou ministři neformální 
debatu na téma „Evropský pilíř sociálních práv“. V rámci 
bodu „Různé“ bude Komise informovat o současném stavu 
Evropského sociálního fondu a Estonsko představí pro-
gram svého nadcházejícího předsednictví. 
Zdraví 
Dětská obezita. Rada přijme návrh závěrů Rady k zasta-
vení vzestupu dětské obezity.  
Spolupráce mezi zdravotnickými systémy. Ministři by 
měli rovněž přijmout návrh závěrů o podpoře dobrovolné 
spolupráce mezi zdravotnickými systémy.  

Evropský pilíř sociálních práv. Politická diskuse ministrů 
bude vedena na téma „Evropský pilíř sociálních práv: 
Zdravotní hlediska a důsledky“.  
Další agenda. V rámci bodu různé bude Komise informo-
vat o výstupech ze semináře Výboru pro zdravotní bez-
pečnost (HSC), který se konal 31. května. Předsednictví 
bude informovat o výsledcích kulatého stolu evropských 
ministrů zdravotnictví a ředitelů farmaceutických společ-
ností, který se konal 9. května, a představí vlastní dekla-
raci založené na výsledku konference o HIV, která se 
uskutečnila 30. a 31. ledna. Rakouská delegace bude 
informovat o zdravotnickém symposiu Evropské fórum 
Alpbach 2017. Švédská delegace přednese informaci 
o nutnosti řešit problém s nakládáním s léčivy a s tím sou-
visejícími dopady na životní prostředí. Francouzská dele-
gace bude informovat o problematice implementace člán-
ků 15 a 16 směrnice o systému sledovatelnosti tabáko-
vých výrobků z roku 2014. Na závěr představí Estonsko 
program svého nadcházejícího předsednictví. /J. Matera/ 

Agenda Rady pro hospodářské a fin. záležitosti, 16. června > Informace 

Daně. První z dvou velkých tematických bloků legislativní 
části se bude zabývat daňovými otázkami. Ministrům fi-
nancí bude k nalezení obecného přístupu předloženo 
kompromisní znění novely směrnice snižující sazby DPH u 
elektronicky dodávaných publikací (tedy e-publikací). 
Druhým bodem programu představuje užívání mechanis-
mu přenesení daňové povinnosti (reverse-charge), i zde 
se se je cílem jednání dosažení obecného přístupu.  
Posilování bankovní unie. V rámci druhého tematického 
bloku legislativní části Rada projedná víceré legislativní 
návrhy cílící na redukci rizik. Bude se mj. jednat o návrh 
nařízení o zřízení evropského systému pojištění vkladů 

(EDIS) a návrh směrnice o pořadí nezajištěných dluhových 
nástrojů v insolvenční hierarchii. 
Finanční služby. Legislativní část Rady bude zakončena 
informací maltského předsednictví o připravovaných legis-
lativcích návrzích v oblasti finančních služeb.  
Nelegislativní agenda. Na základě zprávy podskupiny 
výboru pro finanční služby proběhne diskuze ministrů oh-
ledně úvěrů v selhání. Dále pak bude řešena problemati-
ka boje proti financování terorismu či otázka provádění 
Paktu stability a růstu. Ke schválení bude Radě také před-
loženo znění letošních doporučení pro jednotlivé členské 
země.  /A. Dupalová/ 

Agenda Rady pro zahraniční věci, 19. června > Informace 

Implementace Globální strategie. Příští týden postoupí 
vysoká představitelka Federica Mogheriniová členským 
státům dopis se zprávou o implementaci Globální strate-
gie EU. Její zhodnocení pak předloží i červnové Evropské 
radě. Strategie zahrnuje celkem 5 oblastí: (1) podpora 
odolnosti státu a společnosti, včetně integrovaného přístu-
pu EU ke zvládání krizí, (2) obrana a bezpečnost, (3) 
propojenost vnitřních a vnějších aspektů bezpečnosti včet-
ně oblasti migrace, (4) aktualizace stávajících geografic-
kých a tématických strategií EU, případně vytvoření no-
vých a (5) rozvoj veřejné diplomacie. V rámci tohoto bo-
du budou na Radě přijímány závěry k námořní bezpeč-
nosti. 

Boj proti terorismu. Debata bude věnována vnějším 
aspektům boje proti terorismu. V rámci tohoto bodu bude 
Rada přijímat závěry k externím aspektům boje proti te-
rorismu. 

EU-NATO. Rada zhodnotí pokračováni spolupráce EU a 
NATO, rozvíjené ve 42 návrzích v 7 oblastech, vytyčených 
v deklaraci obou organizací z varšavského summitu Alian-
ce v roce 2015. Ke spolupráci EU a NATO bude Rada 
přijímat krátké závěry. 
Irák. Diskuse proběhne k příspěvku EU k reformám v poli-
tické a bezpečnostní oblasti v Iráku. K Iráku bude Rada 
schvalovat závěry. 
Oběd. Na obědě se budou ministři zabývat bilancováním 
naplňování migračních kompaktů s 5 africkými zeměmi, a 
to hlavně z pohledu příspěvků těchto zemí ke zmírňování 
toku nelegální migrace směřující do EU.  
Různé. Budou přijaty závěry ke Střední Asii, klimatické 
diplomacii, souboru diplomatických nástrojů v oblasti ky-
bernetické bezpečnosti a vztahům EU – Afrika a Mali/
Sahel. /M. Nemkyová/ 

Agenda Rady pro životní prostředí, 19. června > Informace 

Odvětví mimo systém obchodování s emisemi (ETS). 
V rámci tohoto nejdůležitějšího bodu jednání Rady bude 
zhodnocen pokrok v projednávání legislativy v této ob-
lasti.  

Akční plán EU pro přírodu, lidi a hospodářství. V rámci 
tohoto akčního plánu bude řešena především jeho imple-
mentace a existence samostatného finančního nástroje pro 
program Natura 2000.  

Odpadové hospodářství. V rámci problematiky odpadů 
bude projednáván balíček předpisů o odpadech souvisejí-
cí s koncepcí oběhového hospodářství.  
Další agenda. V rámci bodu „Různé“  budou prezentová-
ny závěry jednání ze zasedání smluvních stran úmluvy 
z Espoo, závěry Mezinárodní konference o úloze žen 
v horských oblastech 18. a 19. dubna a výsledky  
/Pokračování na s. 8/ 
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Konference o oceánech v New Yorku 5. - 9. června. Pol-
ská delegace bude informovat o projektu 
„Vypracovávání plánu přizpůsobení měst pro města nad 
100.000 obyvatel v Polsku“, který je inovativním projek-
tem polského ministerstva životního prostředí. Lucembur-
ská, rakouská a německá delegace budou informovat o 
výsledku tzv. „Vídeňského prohlášení“ v oblasti nanotech-

nologií. Komise bude informovat o procesu ratifikace ki-
galské změny Montrealského protokolu o látkách poško-
zujících ozonovou vrstvu. Estonská delegace představí pri-
ority svého předsednictví v oblasti životního prostředí. 
Tématem neformálního obědového setkání ministrů bude 
rozhodnutí USA odstoupit  od Pařížské dohody o ochraně 
klimatu. /V. Schiebertová/ 

Agenda Rady pro obecné záležitosti, 20. června > Informace 

Příprava zasedání Evropské rady ve dnech 22. - 23. 
června 2017. Rada bude diskutovat o návrhu závěrů 
nadcházející Evropské rady, která bude věnována téma-
tům migrace, obrany a bezpečnosti, zaměstnanosti, růstu 
a konkurenceschopnosti a vnějších vztahů. V kontextu nad-
cházejícího estonského předsednictví v Radě EU by měla 
Evropská rada zdůraznit důležitost digitální agendy. Dá-
le by měla potvrdit závazek EU k plné implementaci Pa-
řížské dohody.  
Osmnáctiměsíční program Rady (1. července 2017 – 
31. prosince 2018). Rada by měla schválit program 
předsednického tria Estonska, Bulharska a Rakouska, je-
hož návrh byl distribuován a projednán na výboru Core-
per. 

Evropský semestr 2017. Rada by měla projednat a 
schválit doporučení pro jednotlivé země a předat je Ev-
ropské radě.  
Meziinstitucionální dohoda. V rámci části věnované le-
gislativnímu programování na Radě  pro obecné záleži-

tosti proběhne diskuse o prioritách Rady s ohledem na 
přípravu pracovního programu Komise na rok 2018. Člen-
ské státy tak poskytnou vstup Komisi do příprav jejího 
„letter of intent“, kterým bude zahájen proces legislativní-
ho programování pro rok 2018. V části věnované imple-
mentaci bude předsednictví informovat o pokroku v rámci 
implementace meziinstitucionální dohody během poslední-
ho půl roku 

Zasedání Rady pro obecné záležitosti dle článku 
50 Smlouvy o EU. Na třetím zasedání Rady pro obecné 
záležitosti ve formátu EU-27 se v rámci přípravy zasedání 
Evropské rady dle článku 50 SEU dne 22. nebo 23. červ-
na 2017 očekává podání informace o aktuálním stavu 
jednání se Spojeným královstvím. Na jednání Rady by 
rovněž mělo dojít ze strany předsedů Evropské rady a 
Komise k představení kritérií a procedury, pokud jde o 
přesídlení dvou unijních agentur ze Spojeného království. 
Evropská rada ve formátu EU-27 by pak měla proceduru 
politicky odsouhlasit. /K. Šustrová/ 

608. zasedání Výboru pro EU na pracovní úrovni > Informace 

Dne 6. června 2017 se konalo 608. zasedání Výboru 
pro EU na pracovní úrovni (PV-EU).  

Na úvod jednání zástupce Úřadu vlády informoval o prů-
běhu a výsledcích 221. zasedání Výboru pro EU na vlád-
ní úrovni 31. května a o průběhu a výsledcích 222. zase-
dání Výboru pro EU na vládní úrovni 5. června.  
V dalším bloku byla projednána jediná rámcová pozice 
k návrhu směrnice o rovnováze mezi pracovním a soukro-
mým životem rodičů a pečujících osob a o zrušení směrni-
ce Rady 2010/18/EU (Ministerstvo práce a sociálních 
věcí). 
Schválen byl mandát na zasedání Rady pro dopravu, 
telekomunikace a energetiku (část doprava a telekomuni-
kace) 8. až 9. června (Ministerstvo dopravy a Ministerstvo 
průmyslu) a mandát na neformální zasedání ministrů pro 
kohezní politiku 9. června. O přípravě mandátu na zase-
dání Rady pro spravedlnost a vnitřní věci 8. až 9. června 
(část spravedlnost) informovalo Ministerstvo spravedlnosti, 
a rovněž informaci o přípravě mandátu na zasedání Ra-
dy pro zemědělství a rybářství 12. června podalo Minis-
terstvo zemědělství. 
V rámci sekce věnované aktuálním evropským otázkám 
byla představena a schválena kandidatura zaměstnanky-
ně Úřadu vlády na pozici sekondovaného národního ex-
perta v Generálním ředitelství Komise, následovala aktu-
ální agenda Evropského parlamentu a přehled aktuálního 
dění v otázce vystoupení Spojeného království z EU. Dis-
kutována byla zejména příprava nadcházející Evropské 
rady dle čl. 50, průběh a další harmonogram Pracovní 
skupiny dle čl. 50 a taktéž nové informace týkající se pře-
sídlení agentur z Velké Británie do stávajících členských 
zemí EU. 

Zástupkyně Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy 
představila materiál týkající se interim hodnocení progra-
mu Horizont 2020 v oblasti vědy a výzkumu, který byl 
poté schválen. Zástupce Úřadu vlády následně pro infor-
maci představil doporučení z kulatého stolu Národního 
konventu o EU na téma „Budoucnost Společné bezpečnost-
ní a obranné politiky EU“.  
Následovaly dva příspěvky věnující se koordinaci vstupů 
státní správy ČR do veřejných konzultací Komise - veřej-
ná konzultace týkající se hodnocení v polovině období 
všeobecného systému preferencí EU (GSP) v gesci Minis-
terstva a průmyslu a obchodu a veřejná konzultace týkají-
cí se hodnocení směrnice o inteligentních dopravních systé-
mech (ITS) v gesci Ministerstva dopravy, které byly schvá-
leny. Zástupce Úřadu vlády rovněž informoval o pravidel-
ném přehledu návštěv představitelů českých státních orgá-
nů v Bruselu. 

V části „Různé“ připomněl zástupce Ministerstva vnitra 
nadcházející zasedání ministrů vnitra V4 12. června ve 
Varšavě, na což navázal zástupce Úřadu vlády 
s připomínkou summitu premiérů V4 s Beneluxem 19. červ-
na ve Varšavě a zasedání Slavkovského formátu na úrov-
ni premiérů 22. června v Brně. Zástupkyně Ministerstva 
pro místní rozvoj a Ministerstva zemědělství zase připo-
mněly proběhnuvší setkání ministrů příslušných resortů 
s jejich kolegy z V4 ve Varšavě a Nadarzynu. Zástupkyně 
Stálého zastoupení ČR v Bruselu poté tuto sekci uzavřela 
avizováním schůzky stálých zástupců zemí V4 s budoucím 
estonským předsednictvím. 
Na závěr byly schváleny instrukce pro jednání výbo-
ru  Coreper I (7. června 2017), Coreper II (6. a 7. června 
2017). /E. Drnovská/ 

 



Týden v EU— 5. až 11. června 2017  9 

 

Rámcové pozice schválené v 23. týdnu > Informace 

Rámcová pozice k návrhu směrnice o rovnováze mezi 
pracovním a soukromým životem rodičů a pečujících 

osob a o zrušení směrnice Rady 2010/18/EU 
(vypracovalo Ministerstvo práce a sociálních věcí) 

Týden v Evropské unii 
Týdenní monitoring událostí v EU Sekce pro evropské záležitosti Úřadu vlády ČR  
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Kalendář EU na 24. týden > Informace 

12.–15. června – Plenární zasedání Evropského parla-
mentu 

14. června – Zasedání výboru Coreper I 
14. června – Zasedání výboru Coreper II 

15. –16. června – Zasedání Rady zaměstnanost, zdraví, 
sociální politiku a ochranu spotřebitele 

16. června – Zasedání Rady pro hospodářské a finanční 
záležitosti 
 

 

 


